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NAGYSZOMBAT                                          C év                1– 4 oldal 

 

Olv.: Kiv 14,15-15.1 – Ez 36,16-28 – Róm6,3-11 – Lk 24,1-12 

Az asszonyok a sírnál 
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

  

Szentmise bevezetése 

 

Tűzszentelés, húsvéti gyertya meggyújtása az udvaron 

 

Kedves Testvérek!  
Fény vezetett bennünket, a húsvéti gyertya fényének útján érkeztünk ide a kápolnába, az Isten 
házába, ahol számon tartanak bennünket! A mai húsvéti vigília segít bennünket abban, hogy 
megtaláljuk a szabadulás útját!  

 

Megtaláljuk azt az utat, amely kivezet a magunk börtönéből!  
Megtaláljuk azt az utat, amely kivezet egymás rabságából!  
Megtaláljuk azt az utat, amely úton Istenhez társulhatunk  

                            és el tudjuk fogadni egymást! 
 

Ez az út az élet útja! 

Ünnepeljük ezt az új életet, 
az Istennel és egymással közös életet! 

 

Most azért imádkozunk, hogy ez a világosság soha ki ne aludjon szívünkben! Kérjük Isten 
segítségét, hogy fényhordozóként, Krisztus követségében járhassunk!  
 

Tanítások következnek  
Tanítás az emberről, aki Isten teremtménye, akinek istenarca van, mert van lelke! Isten 
férfinek, meg nőnek teremtette az embert és rájuk bízta az élet szolgálatát! Ma ennek az 
oktatásnak különleges üzenete van itt Európában, ahol ezt az isteni tervet mintha nem 

ismernék az emberek! Ezt az isteni programot mintha nem akarnák megvalósítani! Fogalmuk 
sincs, mekkora veszélybe sodorják Európát! Hallgassuk a tanítást okulásunkra! 

 

Megszólalnak a harangok 
Gyerekkorom egyik felvilágosító közlése volt, - amit először nagymamámtól hallottam, - 

hogy a harangok elmennek Rómába! Azt hittem, talán repülni is fognak. Húsvét vigíliáján a 
harangok visszajönnek a templomok tornyaiba és elfoglalják helyüket, hogy üzenetet 
közvetítsenek nekünk embereknek!  
Most a húsvéti dicsőítő ének hangzik el, miközben újra megszólalnak a harangok is! A mi 
kicsi templomunkban egy lélekharang szól, ez is elég a léleknek! 
 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! 
Ma azt ünnepeljük, hogy az élet győzött a halál fölött! A küzdelem eldőlt! A szabadságot 

ünnepeljük, húsvét a szabadulás ünnepe, az új élet ünnepe! Isten legnagyobb ajándéka 
számunkra a szellem szabadsága! Ez az az érték, amit Isten tiszteletben tart! Ez az az érték, 
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amiből az ember által csodák születnek! Ez az, ami meg is tudja alázni az embert, mert 

szabadságában olyan döntéseket hozhat, amiket utána megbánhat! 
 

A zsidók pászka ünnepe  
A szabadulásuk ünnepe! Hallottuk a harmadik olvasmányban a zsidók szabadulásának 
történetét. Isten kiszabadította népét a rabszolgaságból, szabaddá tette, mert szövetséget kínált 
nekik. Szövetséget csak két szabad fél köthet egymással. Ha csak az egyik szabad, a másik 
meg szolga, ott nincs szó szövetségről, ott kiszolgáltatottság van és uralom! 
  

Isten szabaddá tette népét,  
hogy elkezdődjön  
Isten és Izrael közös története,  
amely gyönyörű küldetés!  

 

A zsidóságnak az egyistenhitet kellett megjelenítenie a világban 

és előkészíteni az emberiséget Jézus születésére, Jézus érkezésére! 

 

Jézus húsvétja a szabadulás ünnepe  
Jézus hoz szabadulást a bűn rabságából! A bűn az, amikor az ember csak magára gondol! Ezt 

jól jegyezzük meg, nekem ez a legfontosabb üzenet a bűnnel kapcsolatosan, egy kicsi 8 éves 
gyerektől tanultam. Ez nagyobb igazság volt nekem, mint amit a professzorok mondtak az 
egyetemen a bűnnel kapcsolatosan.  

 

Jézus kiszabadítja az embert önmaga rabságából, 
hogy elvezessen bennünket arra a szabadságra, 

amelyben szeretni tudunk! 

 

Az ember  

fölszabadul önmaga fogságából  
és kinyílik a szeretetre!  
Ez csodálatos lehetőség!  

 

Korunk kérdéseire keressük a válaszokat 
Az ember minden korban más kérdésekkel találkozik, ezekre meg kell keresnie a válaszokat! 
Jézus felszabadított minket a szeretetre, ezért különösképpen nagy a felelősségünk, hogy a 
korunk által felszínre hozott kérdésekkel szembesüljünk!  
 

Ma sürgető a helyzet, 
minél gyorsabban meg kell találnunk a válaszokat, 

mert 2000 éves kultúránk van veszélyben! 

 

Bíboros úr a mai kor legkényesebb problémáját fogalmazta meg húsvéti üzenetében: sajnos a 

mai ember életének középpontjában a pillanatnyi jólét van! A pillanatnyi jólétben 
kiszolgáltatottak vagyunk a különböző hatásoknak, élményeknek és úgy gondoljunk, hogy 
mindezek azt szolgálják, hogy az ember elmondhassa, hogy jólétben éli mindennapjait. 
 

A Szentatya ezt a gondolatot figyelembe véve beszél arról, hogy mekkora veszélyt jelent 
korunk emberének a pillanatnyi jólét kérdése! Aki ezt magáévá teszi, az elszigetelődik a 
másik embertől! Sőt, aki ezt magáévá teszi, az olyan helyzetbe kerül, hogy a másik ember 
zavaró tényező lesz számára! Ha csak ez foglalkoztat bennünket, akkor minden ember, aki 
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megjelenik a színen, zavaró, mert belezavar a mi egyéni, szűkös, kicsinyes világunkba! 
Amikor ezekkel a kérdésekkel szembesülünk, akkor komolyan el kell gondolkodnunk - ennek 

a két megállapításnak jegyében, amit a Bíboros Úr, amit a Szentatya mond, - a felelősség 
kérdéséről!  

Felelősek vagyunk egymásért! 

Ezt nem lehet megkerülni,  
erről nem lehet lemondani! 

 

A világban élünk, korunk kérdéseit tapasztaljuk, 
nap mint nap, szenvedünk ezektől,  
vágyakozunk arra, hogy jöjjön a megoldás!  
A megoldás tőlünk, általunk kell, 
hogy megjelenjen ebben a világban! 

 

Erre szeretném felhívni a hívő testvérek figyelmét, mert ez most nem a pogányoknak szól! 

Nem azoknak szól, akik kívül vannak, mert ők más gondolkodással élik mindennapjaikat! 
 

Jézus magatartása korának kihívásaira 
Ha a választ keressük, akkor oda kell figyelni Jézus magatartására! Jézus teljes egészében 
beleágyazódott a maga korába, a maga társadalmának mindennapjaiba! Ha nem így lett 
volna, akkor Jézus jelenléte élettelen lett volna a világban! Ugyanakkor Jézus bizonyos 

távolságot is vett a mindennapi történésektől! Ha nem így lett volna, akkor érdektelen lett 
volna mindaz, amit mond! Amikor mi keressük a válaszokat mindennapjaink kérdéseire, 
akkor ezt a jézusi magatartást figyelembe kell vennünk!  
 

Jézus példája nyomán nekünk 
bent kell élnünk egészen a mindennapjainkban, különben 

amit mondunk élettelen lesz!  
Ugyanakkor bizonyos távolságot is kell tartanunk,  
ha nem így lenne, akkor mindaz,  
amit mondunk, érdektelen lesz! 

 

Amikor a válaszunkat fogalmazzuk, 
akkor ne feledkezzünk meg arról: 

a világban élünk, de nem a világnak élünk! 

 

Különben nem számít a szó, nem számít a példa, érdektelenné válunk a világ számára! 
Márpedig ránk bízatott a világ sorsa, az emberiség sorsa! Nagyon egyszerű választ szeretnék 
ajánlani a testvéreknek, mert sokan keresik a válaszokat, a világ ezekkel foglalkozik reggeltől 
estig különböző fórumokon. A válaszaik már sokkal de sokkal halkabbak, igen sokszor 
érthetetlenek! 
 

Márai Sándor l937-ben írta ezt a könyvét: Az istenek nyomában 
Sajátos közel-keleti élményeit írta le 80 évvel ezelőtt. A legerősebb kép, melyet keletről elhoz 
magával az európai utas, az imádkozó ember képe.  
Ami kelet és nyugat érdekeit kettéválasztja: az imádkozó ember! 

 

A nyugati ember jelképe ma a rohanó ember,  
valamikor a könyvet tartó ember volt!  
A keleti ember jelképe az imádkozó ember!  
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A könyvben foglalkozik Jeruzsálemmel, a Jeruzsálemben található Omar mecsettel és az 
ottani szent sziklával. Ez az a szikla, melyen emberek százmillióinak hite felépült! Nekünk 
nyugatiaknak nincs már ilyen sziklánk, melyen várat építsünk!  
 

Hol van a Sziklánk,  
amelyre az európai kereszténység hite épül?  
Hol van a szakrális talapzatunk,  
amelynek erkölcsisége a történelmi viharokban is  
segítette az európai kultúra és társadalom túlélését? 

 

Ép testben ép lélek! – Hangzik!  

Ez a szekularizált világ már azzal sem törődik, 
hogy egy idézet hogyan hangzik el!  

 

A pogánytól származó idézet így hangzik: 
Imádkozni kell azért, hogy az ép testben ép legyen a lelkünk! 

 

Ha meg akarjuk fogalmazni válaszainkat ebben a világban, 
akkor meg kell tanulni imádkozni 

és meg kell tanulni templomba járni! 

Ez szól ma Európa keresztényeinek húsvét ünnepén, a szabadulás napján! 

 

Egy imám mondta itt Budapesten: Mit akartok ti? Ti már nem imádkoztok és nem jártok 
templomba. Mi imádkozunk és templomba járunk. Nem vagyunk jobbak, mint ti, de lélekben 
gazdagabbak vagyunk.  

Ne engedjük elveszni lelkünk gazdagságát! 

Ne mondjunk le a válaszadás lehetőségéről! 

 

+  A M E N  + 

Imádság a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! 
Ezen a késő esti szentmisén, amikor az Úr imádságát imádkozzuk, akkor mi legalább valljuk 
meg, hogy minden embert testvérünknek tekintünk és minden emberrel közös a sorsunk! 
 

Mi Atyánk… 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Köszönjük meg az Istennek, hogy együtt ünnepelhettünk! Ha valóban meg 
akarjuk fogalmazni válaszunkat a világnak, akkor  
 

tanuljunk meg újra imádkozni, 
tanítsunk meg másokat is imádkozni és töltsük meg újra a templomokat! 

 

Legyen vége annak, hogy pénzért árusítják a kiüresedett templomokat Nyugat-Európában. Itt 
Kelet-Európában is kiürültek a templomok. Be kell látnunk, hogy Isten nélkül elgyengültünk! 
Isten nélkül legyőzhetők vagyunk! Isten segítsen bennünket 2016. húsvétján, hogy újra 
barátságot, szeretetkapcsolatot kössünk Istennel és egymással! 
 


